
Protokół Nr L 

z Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada  

z  dnia 14 września  2022 roku 

 

 

 L Sesja Rady Gminy Iłowo-Osada została przeprowadzona w dniu 14 września 2022 

roku w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresy Świątkowskiej. 

 Obrady rozpoczęto 14 września 2022 roku o godzinie 14:00, a zakończono o godzinie 

15:19 tego samego dnia. 

 Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych zgodnie 

 z załączoną listą obecności (nieobecna Marzena Edyta Osiecka). 

 Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. pan Sebastian Cichocki – Wójt Gminy, 

2. pani Mirosława Tyszko – Sekretarz Gminy, 

3. pani Teresa Wiecińska – Skarbnik Gminy, 

4. pan Piotr Wilgowicz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-

Osadzie, 

5. pani Barbara Berg - Kierownik Referatu Edukacji, Zdrowia, Kultury, Sportu i Promocji, 

6. pani Agnieszka Grużewska – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Iłowie-Osadzie, 

7. pan Piotr Olszewski – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie, 

8. pani Agnieszka Wróblewska – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Iłowie-

Osadzie, 

9. pani Anna Rycombel – Kierownik Referatu Inwestycji, Rozwoju i Zamówień 

Publicznych. 

10. Sołtysi 

 

Przebieg sesji. 

Ad. pkt. 1  

Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

 Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska, 

która powitała Wójta, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, radnych, sołtysów, kierowników 

urzędu, pracowników urzędu, sołtysów oraz wszystkich, którzy oglądają sesję za 



pośrednictwem środków masowego przekazu. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że ustawowy skład Rady wynosi 15 – tu radnych, w sesji uczestniczy 14 - tu 

radnych i stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Kolejno 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała  informację dotycząca transmisji obrad Rady. 

Powyższa informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. pkt. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych 

z pytaniem, kto jest za przyjęciem porządku obrad? ,,Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 

– 14 tu radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad został przyjęty w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia  

25 lipca 2022 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmieniająca uchwałę Nr VII/71/03 Rady Gminy  

Iłowie-Osadzie z dnia 29 sierpnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw. 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych 

oraz określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w zespołach placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

 Iłowo-Osada. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

Iłowo-Osada na lata 2022-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2022 rok. 

10. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

12. Sprawy bieżące. 

13. Zamknięcie sesji. 



Ad. pkt. 3  

Przyjęcie protokołu z XLIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia  

25 lipca 2022 roku. 

 

  Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych z pytaniem, kto jest za przyjęciem protokołu z XLIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Iłowo-Osada z dnia 25 lipca 2022 roku? ,,Za” przyjęciem protokołu z XLIX Nadzwyczajnej 

Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 25 lipca 2022 roku głosowało 14 – tu radnych. Protokół 

został przyjęty jednogłośnie. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt. 4  

Podjęcie uchwały w sprawie: zmieniająca uchwałę Nr VII/71/03 Rady Gminy  

Iłowie-Osadzie z dnia 29 sierpnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie: zmieniająca uchwałę Nr VII/71/03 Rady Gminy  

Iłowie-Osadzie z dnia 29 sierpnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw i poprosiła 

o zabranie głosu panią Mirosławę Tyszko Sekretarz Gminy. Pani Mirosława Tyszko Sekretarz 

Gminy szczegółowo omówiła zmiany jakie wprowadzono w powyższym projekcie uchwały. 

Po wypowiedzi pani Mirosławy Tyszko Sekretarz Gminy Przewodnicząca Rady Gminy 

zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu uchwały? Pytań 

nie było, więc Przewodnicząca przeprowadziła  głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w 

sprawie: zmieniająca uchwałę Nr VII/71/03 Rady Gminy  

Iłowie-Osadzie z dnia 29 sierpnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw. ,,Za” 

przyjęciem ww. projektu uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i został oznaczona Nr L/353/22. Protokół głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.  

 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 



wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w zespołach placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada. 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz określenia 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w zespołach placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada i poprosiła 

 o zabranie głosu panią  Barbarę Berg Kierownik Referatu Edukacji, Zdrowia, Kultury, Sportu 

i Promocji o zabranie głosu. Pani Barbara Berg Kierownik Referatu Edukacji, Zdrowia, 

Kultury, Sportu i Promocji powiedziała, że potrzeba wprowadzenia zmian w dotychczasowych 

przepisach wynika z konieczności dostosowania do zmieniających się przepisów prawa oraz 

warunków organizacji szkół i placówek oświatowych. Odczytała uzasadnienie do wyżej 

wymienionej uchwały. Kolejno poinformowała, że Gmina Iłowo-Osada podjęła już wcześniej 

uchwałę 25 lipca 2022 roku jednak Wojewoda Warmińsko – Mazurski uchylił ją ze względu 

na brak zapisu o ogłoszeniu tego aktu w paragrafie 8 uchwały nie umieszczono zapisu  

 ,,Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego  z mocą  obowiązującą od 1 września 2022 roku.” Jest 

to akt prawa miejscowego stanowionego przez gminę, który jest aktem powszechnie  

obowiązującym i musi wejść w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz określenia zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w zespołach placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada pod głosowanie.  

,,Za” przyjęciem ww. projektu uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i został oznaczona Nr L/354/22. Protokół głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 



Ad. pkt. 6 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie: uznania petycji za niezasługująca na uwzględnienie i poprosiła panią Olgę 

Danielewicz-Wójcik Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o zabranie głosu. 

Pani Olga Danielewicz – Wójcik odczytała  projekt uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie wraz z uzasadnieniem. Po wypowiedzi pani Przewodniczącej 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy 

są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu uchwały? Pytań nie było, więc 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie: uznania petycji za niezasługująca na 

uwzględnienie. Za” przyjęciem ww. projektu uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie i został oznaczona Nr L/355/22. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 7  

Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

 Iłowo-Osada. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada i poprosiła 

o zabranie głosu panią Olgę Danielewicz-Wójcik Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków 

 i Petycji. Pani Olga Danielewicz – Wójcik odczytała  projekt uchwały w sprawie: rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada wraz z uzasadnieniem. Po wypowiedzi pani 

Przewodniczącej Komisji skarg, wniosków i Petycji Przewodnicząca Rady Pani Teresa 

Światkowska zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu 

uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada pod głosowanie. Za” przyjęciem 

ww. projektu uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

został oznaczona Nr L/356/22. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad. pkt.  8  

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

Iłowo-Osada na lata 2022-2030. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani  Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2022-2030 



i poprosiła o zabranie głosu panią Teresę Wiecińską Skarbnik Gminy. Pani Teresa Wiecińska 

Skarbnik Gminy omówiła zmiany jakie dokonano w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Iłowo-Osada na lata 2022-2030. Po wypowiedzi pani Teresy Wiecińskiej Skarbnik Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania? Pytań nie było, więc 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2022-2030 pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem ww. 

projektu uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i został 

oznaczona Nr L/357/22. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt. 9  

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani  Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2022 rok i poprosiła o zabranie głosu panią Teresę 

Wiecińską Skarbnik Gminy. Pani Teresa Wiecińska Skarbnik Gminy omówiła zmiany jakich 

dokonano zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Po wypowiedzi pani Skarbnik 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały 

w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2022 rok pod głosowanie. Za” przyjęciem ww. projektu 

uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i został oznaczona 

Nr L/358/22. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 10.  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu panią Mirosławę Tyszko 

Sekretarz Gminy o zabranie głosu. Pani Mirosława Tyszko Sekretarz Gminy odczytała 

informację Wójta 

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Powyższa informacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. pkt. 11  

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

 Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Światkowska  odczytała informację 

Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Powyższa informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada zaprosiła także wszystkich radnych na 

posiedzenie Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, które 

odbędzie się 19 września 2022 roku w sali widowiskowej GOKiS w Iłowie-Osadzie przy ulicy 

Staszica 1. Tematem posiedzenia będzie omówienie kwestii wypowiedzenia przez 

Stowarzyszenie Społeczno-Oświatowe ,,Żaczek” umowy w sprawie: przekazania do 

prowadzenia Szkoły Podstawowej w Białutach wraz z oddziałem przedszkolnym 

Stowarzyszeniu Społeczno-Oświatowemu ,,Żaczek” zawartej w dniu 26 września 2016 roku. 

Ad. pkt. 12  

Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do zebranych, czy są sprawy bieżące.  Głos zabrał 

pan Dariusz Sarbiewski Sołtys Sołectwa Brodowo, który zwrócił się do Wójta w związku  

z tym, iż w przestrzeni publicznej krążą informacje, że  sołtysi zgodzili się, aby fundusze 

sołeckie były zarządzane przez Wójta Gminy Iłowo-Osada. Sołtys  poprosił Wójta o 

wyjaśnienie, że sołtysi nie mieli nic wspólnego z tą decyzją. Wójt Gminy pan Sebastian 

Cichocki odpowiedział, że nie jest rolą wójta dementowanie informacji, które Sołtys wskazał. 

Wójt powiedział, że funduszu sołeckiego od kilku lat  formalnie w gminie Iłowo-Osada nie ma. 

Rada Gminy podejmuje co roku uchwałę w sprawie niewyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

Wójt podkreślił, że w gminie funkcjonuje planowanie budżetowe i zgodnie z tym, każdy 

mieszkaniec, sołtys, radny ma prawo złożyć takie wnioski. Wnioski są analizowane, ale 

ostateczną decyzją o tym, jakie wnioski zostaną uwzględnione podejmują radni. Wójt 

podkreślił, że razem z pracownikami starają się dbać o każde sołectwo 

 i we wszystkich są przeprowadzane, czy to mniejsze, czy większe inwestycje w miarę 

możliwości finansowych. Wójt powiedział, że zachęca do składania wniosków do budżetu,  

a gmina w miarę możliwości finansowych będzie starała się je uwzględniać.  

 

Ad. pkt. 13.  

Zamknięcie sesji.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad sesji zamknęła obrady L Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada godz. /15:19/. 

    

        Przewodniczący Rady Gminy  

        /-/ Teresa Światkowska  

Protokołowała: 

Gralińska Ilona 


